



**Rohkunborri
nasjonalparkstyre**

Besøksadresse
Veksthuset Setermoen
Altevannsveien 7
9365 Bardu

Postadresse
Postboks 137
9365 Bardu

Kontakt
Sentralbord +47 77 64 20 00
Direkte +47 91 32 86 14
fmtrakb@fylkesmannen.no

Referat fra møte i faglig rådgivende utvalg for Rohkunborri nasjonalpark

Tidspunkt: Tirsdag 20.12.2016 kl 10.00 – 13.00.

Sted: Kommunestyresalen Bardu kommune

Fra styret:

Toralf Heimdal - Styreleder for Rohkunborri nasjonalparkstyre

Til stede:

Ivar Fosshaug - Altevatn hytte- og båteierforening
Jan Sørmo - Bardu grunneierlag
Per Åke Heimdal - Bardu kommune
Johan Anders Eira - Gielas Reinbeitedistrikt
Ole Kroken - Bardu jeger- og fiskeforening
Magnus Berg - Statskog
Toril Skoglund - Troms fylkeskommune (deltok pr lydbilde)
Espen Prestbakkmo - Midt-Troms friluftsråd

Meldt forfall:

Per Mattis Oskal - Altevatn/Hjertind reinbeitedistrikt
Ove Andreassen - Forsvaret

Tilhørere:

Kåre Rasmussen - Statskog
Lennarth Kvernmo - Bardu kommune
Vilhelm Kjelsvik - Naturvernforbundet



Bernhard Eilertsen	-	Tilsyn Lappjordhytta
Lin Einarsdotter Olsen	-	Troms Turlag (deltok pr lydbylde)
Torbjørn Berglund	-	Statens naturoppsyn
Bernt Løvlid	-	Troms Turlag
Mari Siljebråten	-	Midt-Troms friluftsråd

Referent:

Asgeir Blixgård	-	Nasjonalparkforvalter
-----------------	---	-----------------------

Innledning

Styreleder ønsket alle velkommen til møtet og informerte om plan for møtet. Det ble orientert om at utvalget har sine faste medlemmer men at møtene er åpne også for tilhørere.

Dagsorden for møtet gjengis punktvis:

1. Presentasjon rundt bordet

Kort presentasjonsrunde rundt bordet også for tilhørere.

2. Gjennomgang av juridisk bakgrunn og formålet med møtet

Det ble redegjort kort for bakgrunnen for etablering av faglig rådgivende utvalg. Utklipp fra styrets vedtekter, forvalters stillingsinstruks og forskriften ble gjennomgått.

Det kom tilbakemelding på at formuleringen i selve vedtektene for styret ikke er rett. I opprømsingen av representasjon i utvalget er næringsliv og frivillige organisasjoner nevnt som offentlige organer.

3. Overordnede føringer

Kort gjennomgang av overordnede føringer fra sentralt hold ble redegjort for. I korte trekk dreide dette seg om:

- Styret som skal registreres som foretak i enhetsregisteret.
- Omgjøring av forskrifter i forhold til sykkel og ridning. Skal melde inn eventuelle områder i nasjonalparken som er sårbare for slik ferdsel.



- Krav om ferdig besøksstrategi innen 2020.
- Veileder for brukerkartlegging.
- Veileder for besøksforvaltning.
- Ny veileder for anmeldelse av straffbare forhold i verneområdet.
- Ny mal og grafisk design og merkevareprofil

4. Styrets aktivitet og gjennomgang av årsmeldinger 2015 og 2016

Styrets årsmelding fra 2015 ble gjennomgått. Videre ble det gitt en orientering om styrets aktivitet i 2016. Dette i form av aktiviteter, kartlegging, tiltak for tilrettelegging og opprydding.

5. Styrets bestillingsdialog for 2017 og innspill til andre tiltak

Styret har hatt møte med bestillingsdialog 14. november. Det skal allikevel gjennomføres en supplerende bestilling før fristen for å få med alle tiltak. Tiltak som er vedtatt ble gjennomgått og presentert. Forslag til tiltak i form av amfi for undervisning på parkeringsplassen ved Tverrelva ble også omtalt.

- Forvalter i Øvre Dividal nasjonalpark har også oppfordret til et samarbeid om kartpakke Nordkalottleden. Det kom innspill om inkludere geologi i dette kartet som en del av grunnlagskartet.
- Det ble oppfordret til å jobbe frem et informasjonspunkt utenfor Veksthuset slik styret har mottatt finansiering for tidligere.
- Informasjonspunkt til Leinavatn ble også omtalt. Arbeid med dette er igangsatt.

6. Innfallsport Altevatn med presentasjon av nåsituasjon for området

Rohkunborri nasjonalparkstyre har behov for å etablere et informasjonspunkt ved Altevatn. Det ansees imidlertid å være behov for å gjøre en større jobb for området i sin helhet. Dette ønsker kommunen å jobbe for. Det ble derfor tatt initiativ fra Lennarth til en drøfting rundt mulige måter å styre utviklingen av området på.

Lennarth Kvernmo presenterte nåsituasjon for altevassområdet og la frem noen tanker for fremtidig organisering av utviklingen i området. Se vedlagt dokument for detaljer. Presentasjonen gjengis her i korte trekk sammen med tilbakemeldinger.

Altevassområdet

Stor utvikling de senere år:

- Etablert 66 nye hyttetomter
- Merkede scooterløyper med mulighet for flere løyper



- Merkede farleder for båt
- Nye parkeringsplasser

Hva trenger de ulike brukergruppene ved Altevassområdet og hvem skal gjøre jobben?

Innspill til fremlegget

- Ønske om et bygg på tomta til tidligere toppen kafé og drømmen om et naturlig treffpunkt for alle brukere i området. Vil legge en demper på konflikter og skape dialog mellom dagens brukergrupper i området. Behov for et årlig arrangement i området i form av vinter- eller sommermarked. Ellers viktig å rydde opp i området.
- Det ble poengtert at det er viktig at man går i fellesskap for utviklingen av området bla for å kunne motta offentlige tilskudd.
- Det ble informert om arbeidet som tidligere ble gjort av Statskog for parkeringen som seinere ble tatt over av Altevattn hytte- og båteierforening. Videre om arbeidet med friluftsplenen for området som ble utarbeidet av Altevassrådet.
- Det kom innspill om fokus på en enkel møteplass under mottoet smått er flott. Fokus på tre stammers møte der lokale møter tilreisende og reindriftssamer i området. Forum for dialog er viktig. En plass der folk kan møtes som likeverdige parter.
- Synspunkt på at det er bra at det er engasjement om denne saken. Videre at Altevassrådet bør restartes og bli en varig arena for diskusjon. Poengterer at planrollen er viktig i kommunen.
- Vekt på at Altevassrådet var et viktig forum og at det er behov for en enhetlig plan for området.
- Det ble pekt på viktigheten av å få ned konfliktnivået i området. At det ikke er lik kulturforståelse mellom brukere i Altevassområdet. At det er viktig å ha en plass hvor man kan stikke innom og møtes i det daglige. Ikke snakk om et signalbygg.
- Redegjort om kommunens rolle i tilknytning til saken plan vs. næring. At det er viktig at man gjennom Altevassrådet kan snakke med en stemme og ikke ti forskjellige.

Avslutning

Til slutt i møtet ble det noe diskusjon om utenforliggende ting vedrørende tiltak utenfor nasjonalparkområdet.

- Sykkelsti til Koivasselva



- Løype kjøring i påsketiden
- Forsterking av kjørespor

For det videre arbeidet i faglig rådgivende utvalg legges det opp til et årlig møte. For framtiden rett etter elgjakten er over og før styrets bestillingsmøte.

7. Forvaltningsplan og besøksstrategi

Forvaltningsplanen og besøksstrategi skal inn til faglig gjennomgang i løpet av 2017. Det er gjort viktig innhenting av data i løpet av 2016 som skal danne grunnlag for denne.

Avslutning med lunsj.

Referent

Asgeir Blixgård